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PROTOKÓŁ nr XXV/2016  

z przebiegu XXV sesji Rady Miejskiej Żerkowa 

odbytej w dniu 21 czerwca 2017 r. w godz. od 14:00 do 16:30                                                                                                                                                                                                                                                               

w sali sesyjnej Urzędu Miasta i Gminy w Żerkowie 

 

W obradach uczestniczyli: 
 

Radni Rady Miejskiej Żerkowa: 15 radnych na ogólny stan 15 radnych - zg. z  listą obecności /  

zał. 1. 

Ponadto w sesji udział wzięli: 

1. sołtysi Gminy Żerków  - zg. z  listą obecności/ zał. 2 

2. Jacek Jędraszczyk   - burmistrz Miasta i Gminy Żerków 

3. Bronisława Rogacka    - skarbnik Gminy Żerków, 

4. Michał Surma    - sekretarz Gminy Żerków, 

5. Czesława Grodzka   - kierownik Miejsko-Gminnego Ośrodka Pomocy 

                                                              Społecznej w Żerkowie, 

6. Jacek Maciejewski   - dyrektor Biblioteki Publicznej MiG Żerków, 

7. Bartłomiej Nowicki   - dyrektor Zakładu Aktywności Zawodowej „PROMYK”, 

8. Alina Kasprzak   - dyrektor Szkoły Podstawowej w Żerkowie, 

9. Lidia Purolnik    - dyrektor Szkoły Podstawowej w Chrzanie, 

10. Danuta Wilak    - dyrektor Szkoły Podstawowej w Dobieszczyźnie, 

11. Maria Zawal    - dyrektor Szkoły Podstawowej w Komorzu Przybysławskim, 

12. Wojciech Tomalak   - dyrektor Gimnazjum w Żerkowie, 

13. Maria Zukier     - dyrektor GZEAS w Żerkowie, 

14. Andrzej Ziaja    - prezes Uczniowskiego Klubu Sportowego „Komorzanka” 

                                                             ze SP w Komorzu Przybysławskim wraz z dziećmi, 

15. Teresa Szablewska   - pracownik Urzędu, 

16. Przedstawiciele mediów:  -  „Gazeta Jarocińska” – Anna Kopras Fijołek. 

 

Porządek obrad XXV sesji Rady Miejskiej Żerkowa wraz z zaproszeniem przesłano pocztą, e-mailem 

oraz dostarczono radnym w dniu 7 czerwca 2017 r.  

 

Punkt 1 – Otwarcie obrad sesji i stwierdzenie prawomocności, 

Zgodnie z § 31 Statutu Gminy Żerków, przewodnicząca Rady Miejskiej Żerkowa pani Barbara Urbańska  

o godz. 14:00 otworzyła XXV sesję Rady Miejskiej Żerkowa. Powitała dzieci z UKS „Komorzanka” oraz 

wszystkich obecnych na sali  stwierdzając że na ustawowy stan 15 radnych w sesji uczestniczy  

15 radnych a zatem Rada jest władna  podejmować prawomocne decyzje.  

 

Punkt 2 – Przedstawienie porządku obrad. 

Przewodnicząca przedstawiła wniosek Burmistrza o zmianę porządku sprawie wycofania projektu uchwał 

o rewitalizacji Radni jednogłośnie przyjęli wniosek Burmistrza 

Przewodnicząca poinformowała, że wpłynął wniosek  Burmistrza Miasta i Gminy Żerków w sprawie 

zmiany  porządku obrad XXV sesji Rady Miejskiej Żerkowa dotyczącej wycofania projektu uchwały 

Nr XV/172/17 w sprawie przyjęcia Lokalnego Programu Rewitalizacji dla Miasta i Gminy Żerków na 

lata 2017–2023. Wprowadzenie zmiany związane jest z brakiem odpowiedzi od Regionalnego Dyrektora 

Ochrony Środowiska dotyczącej odstąpienia od przeprowadzenia strategicznej oceny oddziaływania na 

środowisko. Wniosek stanowi zał. Nr 3 do porządku obrad. 

Przewodnicząca poddała pod głosowanie wyłączenie z pkt 9 p.pkt 6  porządku obrad wnioskowanego 

projektu uchwały.  Radni jednogłośnie: 15 głosów „za” w obecności 15 radnych na sali obrad, przyjęli 

wniosek 
Przewodnicząca przedstawiła porządek obrad z wprowadzoną zmianą składający się z dwóch części  

o następującej treści:  
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PORZĄDEK OBRAD SESJI: 

CZĘŚĆ I:  

1. Otwarcie sesji i stwierdzenie prawomocności. 

2. Przedstawienie porządku obrad. 

3. Przyjęcie protokołu z obrad XXIV sesji Rady Miejskiej Żerkowa. 

4. Interpelacje, wnioski i zapytania radnych.   

5. Sprawozdanie z wykonania uchwał podjętych na  XXIV sesji Rady Miejskiej Żerkowa. 

6. Rozpatrzenie sprawozdania finansowego wraz ze sprawozdaniem z wykonania budżetu Miasta  

i Gminy Żerków i informacji o stanie mienia komunalnego Gminy Żerków za 2016 rok:  

1) zapoznanie się z Uchwałą Nr SO.-0954/28/17/2017 Składu Orzekającego Regionalnej Izby 

Obrachunkowej w Poznaniu w sprawie wyrażenia opinii o przedłożonym sprawozdaniu  

z wykonania budżetu Miasta i Gminy Żerków za rok 2016 wraz z informacją o stanie mienia 

komunalnego, 

2) zapoznanie się z wnioskiem Komisji Rewizyjnej, 

3) zapoznanie się z opinią RIO w Poznaniu o wniosku Komisji Rewizyjnej, 

4) zapoznanie się z opinią komisji stałych Rady Miejskiej Żerkowa o wykonaniu budżetu za 2016 

rok, 

5) dyskusja nad sprawozdaniem z  wykonania budżetu Gminy, sprawozdaniem finansowym oraz 

informacją o stanie mienia komunalnego Gminy. 

7. Podjęcie uchwały sprawie zatwierdzenia sprawozdania finansowego wraz ze sprawozdaniem  

z wykonania budżetu Miasta i Gminy Żerków za 2016 rok. 

8. Podjęcie uchwały w sprawie udzielenia absolutorium Burmistrzowi Miasta i Gminy Żerków  

z tytułu wykonania budżetu Miasta i Gminy Żerków za 2016 rok. 

 

CZĘŚĆ II: 

9.  Rozpatrzenie uchwał Rady Miejskiej Żerkowa w sprawie: 

1) zaciągnięcia pożyczki długoterminowej z Wojewódzkiego Funduszu Ochrony Środowiska 

i Gospodarki Wodnej w Poznaniu na pokrycie deficytu budżetowego w związku z realizacją 

zadania inwestycyjnego pn. „Rozbudowa oczyszczalni ścieków w Raszewach w oparciu 

o nowatorską technologię Biogradex”, 

2) zaciągnięcia pożyczki długoterminowej z Wojewódzkiego Funduszu Ochrony Środowiska 

i Gospodarki Wodnej w Poznaniu na pokrycie deficytu budżetowego w związku z realizacją 

zadania inwestycyjnego pn. „Modernizacja i rozbudowa stacji uzdatniania wody 

w miejscowości Podlesie”, 

3) przeznaczenia umorzonej części pożyczki z Wojewódzkiego Funduszu Ochrony Środowiska  

i Gospodarki Wodnej w Poznaniu, 

4) wprowadzenia zmian do uchwały budżetowej na 2017 rok,  

5) zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Miasta i Gminy Żerków na lata 2017 – 2022. 

10. Odpowiedzi na interpelacje, wnioski i zapytania radnych. 

11. Wolne głosy, wnioski i komunikaty.  

12. Zamknięcie obrad sesji.    

Przewodnicząca poddała pod głosowanie zmieniony prządek obrad, który został przyjęty jednogłośnie:  

15 głosów „za”, 0 głosów „przeciw”, 0 głosów „wstrzymujących się” w obecności 15 radnych na sali. 

/Porządek obrad stanowi załącznik nr 4 do protokołu/. 

 

Przewodnicząca ponownie powitała dzieci z UKS „Komorzanka” ze Szkoły Podstawowej w Komorzu 

Przybysławskim wraz z prezesem, dyrektorem szkoły i opiekunami po czym oddała głos panu A. Ziaji. 

Pan A. Ziaja prezes UKS „Komorzanka” sprostował, że przybyłe dzieci to zawodnicy z całej gminy  

z poszczególnych szkół, które reprezentują UKS „Komorzanka”. Przyszliśmy, aby na ręce 

Przewodniczącej Rady Miejskiej Żerkowa złożyć podziękowanie za wsparcie finansowe, które 

otrzymujemy od kilku lat. Pan Prezes przekazał pamiątkowe podziękowanie pani Przewodniczącej 

wspomniał, że wcześniej złożono podziękowania Burmistrzowi i Sekretarzowi Gminy.  Ponadto 
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przedstawił krótką informację o osiągnięciach po czym sportowcy zaprezentowali radnym swoje medale  

i puchary. Wyjaśnił, że „Klub został założony 10.09.2013 r. i  od 4 lat  prowadzi zajęcia w ramach dwóch 

sekcji: tenis stołowy oraz warcaby klasyczne. Podkreślił, że w ciągu czterech lat zdobyli 52 medale  

a najwięcej w roku: 2015, 2016 i 2017 i są aktualnym  Mistrzem Polski w warcabach klasycznych. 

Zdobyli także kilkadziesiąt medali w tenisie stołowym, ale w Okręgu Południowej Wielkopolski. Dodał, 

że starają się rozwijać w tych dwóch dyscyplinach z czego są osiągnięcia: czterech zawodników jest  

w kadrze Polski w warcabach stupolowych, ale najlepsi to A.Ł. i B.S. a Ola zakwalifikowała się na 

Młodzieżowe Mistrzostwa Europy, które odbędą się w sierpniu br. na Białorusi. Podkreślił, że liczą na 

udział w Mistrzostwach Świata, które w tym roku na przełomie października i listopada odbędą  

się w Polsce. Dwa lata z rzędu organizowaliśmy Mistrzostwa Polski w Żerkowie przy współpracy  

z Burmistrzem. Przyjechało ponad 100 zawodników z każdego rejonu Polski. Ola ubiegłoroczna  

Mistrzyni Polski otrzymała kryształowy puchar ufundowany przez Panią Prezydentową Agatę 

Kornhauser-Dudę (..).     

Przewodnicząca w imieniu radnych złożyła gratulacje wszystkim sportowcom UKS „Komorzanka” za 

uzyskane osiągnięcia oraz godne reprezentowanie gminy Żerków. Życzyła  dalszych sukcesów, szóstek na 

świadectwach i udanych wakacji.  

Burmistrz złożył gratulacje wyrażając podziw dla umiejętności i tak wielu osiągnięć w obu uprawianych 

dyscyplinach sportowych. Gratuluję i dziękuję panu Andrzejowi, bo gdyby nie był takim miłośnikiem, 

zapaleńcem, fascynatem tej dyscypliny sportowej, to nie było by tylu osiągnięć medalowych i Mistrzostw 

Polski w Żerkowie, które uzyskały dużo pozytywnych opinii. Burmistrz podziękował pani Dyrektor Szkoły 

Podstawowej w Komorzu Przybysławskim za zaangażowanie oraz przygotowanie planu zajęć tak, aby 

każdy zawodnik miał możliwość ćwiczyć i pogłębiać swoje umiejętności. Podziękował także  

Dyrektorowi Gimnazjum w Żerkowie i podkreślił, że należy iść w tym kierunku, aby osiągnięte sukcesy 

utrzymać.   

Pan A. Ziaja zabierając głos podziękował wszystkim dyrektorom szkół z terenu gminy Żerków, ponieważ 

w każdej szkole obecne są warcaby i dzięki temu, że dzieci grają mogą się integrować w jednym Klubie  

i osiągać takie efekty.  

Burmistrz jeszcze raz podziękował i życzył udanych wakacji i samych szóstek na świadectwach. 

 

Przewodnicząca przechodząc do kolejnego punktu obrad  powitała jeszcze raz dyrektorów jednostek 

organizacyjnych, bo nie wszyscy byli na początku obrad sesji.  

 

Punkt 3 – Przyjęcie protokołu z obrad XXIV  sesji Rady Miejskiej Żerkowa. 

Protokół z XXIV sesji Rady Miejskiej Żerkowa przyjęto jednogłośnie: 15 głosów „za”  przy 15 radnych 

na sali obrad – bez odczytywania. 

Protokół z obrad XXIV sesji Rady Miejskiej Żerkowa odbytej w dniu 24 maja 2017 r. został wyłożony do 

wglądu przed obradami XXV sesji oraz  był dostępny w biurze Rady Miejskiej. 

 

Punkt 4 – Interpelacje i zapytania radnych. 

Z uwagi na brak interpelacji i zapytań radnych Przewodnicząca przeszła do kolejnego punktu porządku 

obrad.  

 

Punkt 5 – Sprawozdanie z wykonania uchwał podjętych na XXIV sesji Rady Miejskiej Żerkowa. 

Sprawozdanie przedstawiła Przewodnicząca Rady na podstawie materiałów opracowanych dla radnych. 

Sprawozdanie Rada przyjęła jednogłośnie bez uwag w obecności 15 radnych, stanowi załącznik nr 5 

do protokołu. 

 

Punkt 6- Rozpatrzenie sprawozdania finansowego wraz ze sprawozdaniem z wykonania budżetu gminy  

i informacją o mieniu gminnym za 2016 rok. 

Przewodnicząca poprosiła skarbnika gminy panią Bronisławę Rogacką o przedstawienie sprawozdań  

z wykonania budżetu za rok 2016.  

Skarbnik Gminy przedstawiła sprawozdanie finansowe i sprawozdanie z wykonania budżetu za 2016 r., 

które składa się z części opisowej i tabelarycznej przedstawiające strukturę wykonania dochodów  
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i wydatków  w poszczególnych działach i rozdziałach klasyfikacji budżetowej. Poinformowała, że tekst 

sprawozdania wszyscy radni mają i przeanalizowali na posiedzeniach komisji stałych Rady. Dodała, że 

sprawozdanie jest zamieszczone na stronie internetowej Gminy. Budżet roku 2016 Rada Miejska przyjęła 

uchwałą Nr XI/80/15 w dniu 30 grudnia 2015 roku.  

Dochody 

Zaplanowano uzyskanie dochodów w wysokości 32.991.306,00 zł, a plan wydatków ustalono w kwocie 

36.294.142,25 zł w tym wydatki bieżące, majątkowe, przychody i rozchody. Skarbnik Gminy wyjaśniła, 

że budżet w ciągu roku ulegał zmianom wprowadzanymi uchwałami Rady oraz zarządzeniami 

Burmistrza. Plan budżetu na dzień 31 grudnia 2016 roku znacznie wzrósł po stronie dochodów wynosił 

43.599.334,42 zł w tym dochody bieżące to kwota 43.100.772,71 zł i dochody majątkowe w kwocie 

498.561.,71 zł, a po stronie wydatków stanowił kwotę 47.504.581,07 zł, w tym wydatki bieżące wynosiły 

40.454.851,41 zł i majątkowe 7.049.729,41 zł.  Wydatki są podzielone na zadania zlecone i własne. Do 

zbilansowania budżetu zaplanowano przychody, które zaplanowano w wysokości 6.056.834,40 zł  

a zrealizowano wolnymi środkami w wysokości 1.402.410,40. Zaplanowano także przychody  

z zaciągniętych pożyczek i kredytów w kwocie 4.654.424,00 zł, ale w ciągu roku nie zaciągnięto żadnej 

pożyczki ani kredytu. Rozchody zaplanowano w wysokości 2.151.587,75 zł wykonano w wysokości 

1.800.000,00 zł jako spłata wcześniej zaciągniętych kredytów i pożyczek na realizację zadań 

inwestycyjnych. Do wysokości planowanych rozchodów Zarząd Wojewódzkiego Funduszu Ochrony 

Środowiska i Gospodarki Wodnej w Poznaniu umorzył część pożyczki w kwocie 351.587,68 zł  

z przedsięwzięcia pn. „Budowa kanalizacji sanitarnej dla miejscowości Chrzan” Zadłużenie na koniec 

2016 roku wynosiło 1.790.000,00 zł, co stanowi 4,08 % realizacji długu do dochodów. Skarbnik dodała, 

że na dzień dzisiejszy jest to kwota 500 tys. zł a gmina może zadłużyć się do 60 % . To, co piszą w prasie 

i mówią mieszkańcy, że gmina się bardzo zadłużyła, jest nieprawdą.  Na dzień 31 grudnia 2016 roku były 

wolne środki w kwocie 933.823,66 zł., co jest zgodne ze sprawozdaniem Rb-NDS i środki te weszły do 

budżetu na rok 2017. Skarbnik Gminy podkreśliła, że w okresie sprawozdawczym gmina nie podpisała 

żadnych poręczeń i gwarancji. Poinformował jak dochody budżetu kształtowały się w poszczególnych 

podziałkach klasyfikacji budżetowej. Ogółem zaplanowane dochody wykonano w wysokości 

43.955.41,24 zł tj. 100,82 %  w tym dochody bieżące wykonano w kwocie 43.375.891,23 zł, tj. 100,64 % 

planu. Skarbnik Gminy wyjaśniła, że dochody były szczegółowo omawiane na posiedzeniach komisji 

stałych Rady. Ponadto przedstawiła należności wymagalne, które na koniec roku stanowiły kwotę 

1.152.976,79 zł.  

Wydatki 

Wydatki na plan 47.504.581,07 zł wykonano w kwocie 42.624.027,98 zł, co stanowi 89,72 %, a wydatki 

bieżące wykonano w 96,45 % planu w kwocie 39.018.253,21 zł, natomiast wydatki majątkowe, 

wykonano w 51,15 % planu tj. 3.605.774,77 zł. Skarbnik Gminy nadmieniła, że Burmistrz ustosunkował 

się do niewykonanych wydatków. Podkreśliła, że dochody budżetu zostały przedstawione w części 

tabelarycznej tak jak wykonanie wydatków przedstawiono w poszczególnych działach klasyfikacji 

budżetowej. Najwięcej środków z budżetu przeznaczono na MGOPS w wysokości 13.829.693,33 zł, 

które  spowodowane było wejściem w życie ustawy 500+. W związku z tym w ciągu roku dokonywano 

dużych zmian po stronie dochodów i wydatków. Kolejne duże środki w wysokości 13.076.044,93 zł 

wydatkowano na oświatę. Resztę środków z wykonanej kwoty 42.624.027,98 zł  stanowią wydatki  

w pozostałych działach. Z ważniejszych wydatków są wydatki majątkowe, na które można zaciągnąć 

kredyty lub pożyczki. Ustawa o finansach publicznych nie przewiduje zaciągania pożyczek i kredytów na 

wydatki bieżące. Skarbnik Gminy przedstawiła szczegółowo wydatki majątkowe na jakie zadania 

inwestycyjne zostały przeznaczone, które na plan 7.049.729,41 wykonano w kwocie 3.605.774,77 zł. 

Wyjaśniła dlaczego część z nich nie została wykonana.     

Ponadto wyjaśniła, że z wykonania planu wydatków budżetowych w poszczególnych podziałkach 

klasyfikacji budżetowej nie występują żadne przekroczenia planowanych kwot wydatków. Dodała, że 

sprawozdanie RB-28S wykazuje zobowiązania niewymagalne w kwocie 1.708.948,53 zł, które zawierają 

wynagrodzenia roczne wraz z pochodnymi oraz wydatki związane z zdarzeniami gospodarczymi roku 

2016 a wydatki z tego tytułu zostały zrealizowane w miesiącu styczniu roku 2017. 

Skarbnik Gminy powiedziała, że wykonanie budżetu łączy się z wykonaniem Wieloletniej Prognozy 

Finansowej za rok 2016. 
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Skarbnik Gminy zapytała czy radni w tym temacie mają pytania. 

Przewodnicząca zaproponowała, aby pytania odnośnie wykonania budżetu zadawać w pkt. 6 p.pkt 5 

porządku obrad.  

Skarbnik Gminy kontynuując wyjaśnienia dotyczące WPF i przebiegu realizacji przedsięwzięć, który 

został uchwalony na lata 2016 -2019. Podkreśliła, że dochody przedstawione w WPF są takie same jak w 

budżecie. W ciągu roku budżet ulegał zmianie jak również WPF po stronie dochodów i wydatków. 

Przedsięwzięcia, które były realizowane w roku 2016 a zapisane w WPF w latach 2016 – 2019. 

Przedstawiła wydatki realizowanych przedsięwzięć z udziałem środków europejskich oraz pozostałe 

zadania, które są realizowane bez środków pomocowych w ramach wydatków bieżących i majątkowych. 

Dodała, ż e w ciągu roku 2016 spłacono zaciągnięty kredyt i pożyczkę w wysokości 1.800.000,00 zł,  

a Wojewódzki Fundusz Ochrony Środowiska umorzył część zaciągniętej pożyczki w kwocie  

351.587,68 zł       

Przedstawiła także wartości mienia komunalnego w tym Urzędu Miasta i Gminy w Żerkowie, który 

posiada majątek o wartości 74.689.941,41 zł. Mienie Gminy w ciągu roku uległo zwiększeniu  

o 2.086.547,53 zł. Wymieniła także jakie mienie posiadają: placówki oświatowe, Zakład Aktywności 

Zawodowej w Żerkowie; MCT w Żerkowie; Biblioteka Publiczna w Żerkowie; Dom Pomocy Społecznej  

w Raszewach. Skarbnik Gminy podkreśliła, że nastąpił wzrost majątku w poszczególnych jednostkach. 

Gmina Żerków posiada udziały w kwocie 131.000,00 zł w Spółce Oświetleniowej w Kaliszu  

i 1.127.000,00 zł w Zakładzie Gospodarki Odpadami w Jarocinie. 

Przedstawiła także dane dotyczące gruntów, użytkowania wieczystego, zbycia i nabycia mienia 

komunalnego, które na dzień 31.12.2017 roku wynoszą 171,97 ha.  

Przewodnicząca podziękowała pani Skarbnik Gminy za przedstawienie sprawozdań. 

Sprawozdanie stanowi załącznik nr 6 do protokołu.    

 

1) przedstawienie opinii RIO w Poznaniu o sprawozdaniu z wykonania budżetu Miasta  

i Gminy za rok 2016 wraz z informacją o stanie mienia, 
Przewodnicząca poprosiła wiceprzewodniczącego pana Grzegorza Andraszaka o przedstawienie opinii 

RIO o sprawozdaniu z wykonania budżetu za 2016 rok oraz poprosiła o przedstawienie sentencji uchwały 

SO RIO, ponieważ jej treść  ma każdy radny, z którą się wcześniej zapoznał. 

Wiceprzewodniczący Grzegorz Andraszak odczytał sentencję uchwały Składu Orzekającego Regionalnej 

Izby Obrachunkowej w Poznaniu w sprawie wyrażenia opinii o przedłożonym sprawozdaniu z wykonania 

budżetu Miasta i Gminy Żerków za rok 2016 wraz z informacją o stanie mienia.  

Uchwała Nr 0954/28/17/2017  z dnia 12 kwietnia 2017 r.  stanowi załącznik nr 7 do protokołu. 

 

2)  przedstawienie wniosku Komisji Rewizyjnej 
Przewodnicząca poprosiła przewodniczącą Komisji Rewizyjnej panią Ewę Marek - Skibę  

o przedstawienie wniosku o udzielenie absolutorium Burmistrzowi Miasta i Gminy Żerków. 

Przewodnicząca odczytała wniosek Komisji Rewizyjnej z dnia 29 maja 2017 roku z pozytywną oceną 

wykonania budżetu za rok 2016, mimo wniesionej uwagi dotyczącej sposobu wykorzystania dotacji  

przez MCT w Żerkowie na realizację zadań inwestycyjnych. 

Uchwała Nr 3/2017 Komisji Rewizyjnej Rady Miejskiej Żerkowa z dnia 29 maja 2016 roku, stanowi 

załącznik nr 8 do protokołu. 

 

3) opinia RIO w Poznaniu o wniosku Komisji Rewizyjnej. 
Przewodnicząca poprosiła wiceprzewodniczącego pana Grzegorza Andraszaka o przedstawienie opinii 

SK RIO o wniosku KR Rady Miejskiej Żerkowa w sprawie udzielenia absolutorium Burmistrzowi Miasta 

i Gminy Żerków z tytułu  wykonania budżetu za 2016 rok. 

Uchwałę Nr SO-0955/52/17/2017 Składu Orzekającego Regionalnej Izby Obrachunkowej w Poznaniu  

z dnia 7 czerwca 2017 r. wyrażenia opinii o wniosku Komisji Rewizyjnej Rady Miejskiej Żerkowa  

w sprawie udzielenia absolutorium Burmistrzowi Miasta i Gminy Żerków z tytułu wykonania budżetu za 

rok 2016 - odczytał wiceprzewodniczący pan Grzegorz Andraszak.  

Uchwała stanowi załącznik nr 9 do protokołu . 
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4) opinia komisji stałych o wykonaniu budżetu za 2016 rok 
Przewodnicząca poprosiła radnego Bogdana Bożejewicza przewodniczącego Komisji Planowania  

i Finansów oraz Oświaty, Kultury i Współpracy z Zagranicą o przedstawienie opinii komisji stałych  

o wykonaniu budżetu za 2016 rok 

Radny Bogdan Bożejewicz odczytał opinię komisji stałych Rady o wykonaniu budżetu za 2016 rok. 

Opinia stanowi załącznik nr 10 do protokołu. 

 

5)  Dyskusja nad sprawozdaniem z  wykonania budżetu Gminy, sprawozdaniem 

finansowym oraz informacją o stanie mienia komunalnego Gminy 
Przewodnicząca przechodząc do kolejnego punktu obrad otwarła dyskusję nad sprawozdaniem prosząc 

radnych o zabieranie głosu. 

Wiceprzewodniczący Grzegorz Andraszak podkreślił, że zadłużenie w wysokości 1.790.000,00 zł  

w stosunku do budżetu to 4,08%. Dziwię się, że niektóre media, które się u nas kolportują mówią  

o bardzo dużym zadłużeniu gminy i to jest absurd w stosunku do danych. Dziś usłyszeliśmy, że zadłużenie 

jeszcze znacznie zmalało. Dowodzi to, że pieniądze są przemyślanie wydawane. Ponadto poruszył sprawę 

dobrej współpracy z Powiatem Jarocińskim. Współpraca zaowocowała tym, że jednego roku 

wybudowaliśmy ponad 1 km chodników w kilku wsiach min.: w Brzóstkowie, Chrzanie, Komorzu 

Przybysławskim, Śmiełowie, Żernikach. Starczyło nawet środków na krótki odcinek dla Żerkowa. 

Podkreślił, że wykonanie chodników zwłaszcza na wsiach jest bardzo ważne, ponieważ ich brakuje, ten 

wymiar współpracy i realizacji zadań jest pozytywny. Dodatkowo zwrócił uwagę na perspektywę 

współpracy, która jest intensywna. Trwa w tej chwili inwestycja dotycząca budowy drogi Żerków – 

Dobieszczyzna, gdzie gmina partycypuje w kosztach. Zawsze można mieć wątpliwości, ktoś może 

zarzucić, że jest to droga powiatowa, ale wydaje się, że takich obciążeń finansowych Powiat sam może 

nie wytrzymać. Uważał, że pomoc ze strony gminy przyspieszy realizację zadania i sytuacja 

bezpieczeństwa mieszkańców znacznie się poprawi. Wystarczy w tej chwili przejechać na odcinku drogi 

do Dobieszczyzny i widać efekty. 

Burmistrz zabierając głos ustosunkował się do wykonania budżetu w tym zadań inwestycyjnych. 

Przyznał, że realizacja niektórych zadań przeszła na bieżący rok. Spowodowana była, nie tym, że nam się 

nie chciało, ale warunkami budżetowymi. Burmistrz wyjaśnił, że uzyskano informację z Wielkopolskiego 

Programu Operacyjnego, iż jest możliwość otrzymania dofinansowania ze środków unijnych. Wszystkie 

dokumenty przygotowano pod ten program, ale w m. sierpniu 2016 r. zmieniły się kryteria i na 

modernizację oczyszczalni nie było środków, tylko na budowę sieci kanalizacyjnej i na budowę nowych 

oczyszczalni. Dlatego należało szukać innego źródła pomocy finansowej. Żadnych innych programów nie 

było w związku z tym został WFOŚiGW. Jesteśmy już po przetargu jest podpisana umowa myślę, że 

inwestycja ruszy, która będzie realizowana w okresie dwóch lat i pochłonie dużo pieniędzy. Dodał, że taki 

ciężar ponoszą gminy mające rozbudowaną infrastrukturę, która musi być utrzymywana. Wyjaśnił, że 

gmina Żerków ma dwie aglomeracje związane z oczyszczalnią w Raszewach i Żółkowie. Kolejna sprawa 

jaką poruszył Burmistrz dotyczyła SUW w Podlesiu. To jest nasze być albo nie być bo bez wody nie ma 

życia. Dodał, że  stacja wcześniej była w użytkowaniu gminy Żerków, ponieważ teren należał do ANR  

i nie można było nic zrobić. Obecnie nieruchomość jest gminy. Ogłoszono przetarg na modernizację 

SUW, dnia 27 czerwca 2017 r. nastąpi otwarcie ofert  i będzie wiadome na ile zostanie wycenione 

zadanie. Czyniono starania o środki na budowę sieci kanalizacyjnej na osiedlu, ale też nie uzyskano 

środków pomocowych. Dlatego wystąpiono o przyznanie pożyczki do WFOŚiGW, która jest w części 

umarzalna. Staramy się, pilnujemy naszego zadłużenia, aż czasami zbyt mocno. Przypomniał  

o współpracy z Powiatem przy budowie chodników. Dodał, że do realizacji pozostała część chodnika  

w Brzóstkowie oraz bariery ochronne i jednocześnie jest realizowana sprawa przejęcia gruntów. 

Burmistrz poruszył sprawę należności za wodę i ścieki. Przyznał, że zastosowano metodę drakońską 

związaną z odcięciem dopływu wody, która przynosi skutek, bo wysyłanie upomnień, komorników nie 

dawało rezultatu. Dodał, że zobowiązania się zmniejszyły, a za wodę i ścieki  wynoszą ok. 206 tys. 

Życzył sobie, aby realizacja inwestycji była płynna i nie uzależniona od dotacji zewnętrznych. Jesteśmy 

po przetargu na salę wiejską w Szczonowie. Poinformował o realizacji przebudowy drogi Lisew – 

Ludwinów o dł. 2,2 km o szerokości 6 mb, na którą otrzymano 500 tys. zł dofinansowania z Powiatu oraz 

środki z Urzędu Wojewódzkiego w Poznaniu w ramach dawnych „Schetynówek” czyli z programu 
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„Poprawa bezpieczeństwa na drogach lokalnych”. Burmistrz podkreślił, że ten rok będzie trudniejszy, 

ponieważ należy zaciągnąć kredyty, ale zadania zaplanowane na rok 2017 będą realizowane w tym 

sprawy bieżące. 

Radny Wojciech Raś powiedział, że sesja budżetowa i sesja absolutoryjna w samorządzie są sesjami 

najważniejszymi w ciągu roku. Absolutorium jest podsumowaniem poprzedniego roku budżetowego pod 

względem  celowości i gospodarności wydatkowanych środków. Głosowanie tej uchwały jest zawsze dla 

nas radnych dużą odpowiedzialnością. Zastanawiałem się jak mam dziś zagłosować. Często się mówi, że 

żerkowska rada jest podzielona, że jest opozycja, która często pyta, bez przerwy rzuca kłody pod nogi 

Burmistrzowi i radnym z Klubu „Rozsądna Gmina”. Uważam, że jesteśmy radnymi, którzy mają prawo 

do zadawania pytań i te pytania zadajemy. Gdy zgadzamy się z Burmistrzem to przyznajemy mu rację  

i  zgodnie podnosimy rękę. Czasami mamy na niektóre inwestycje, na niektóre tematy inne zadanie. Po 

głębokiej analizie doszedłem do wniosku, że dzisiaj podniosę rękę za udzieleniem absolutorium 

Burmistrzowi za rok 2016. Mam nadzieję, że współpraca ułoży się dobrze (...). Nie zmienia to faktu, że 

podczas podejmowania uchwały dotyczącej oczyszczalni ścieków w Raszewach będę przeciwny, ponieważ 

uważam, że tworzenie kolejnej oczyszczalni ścieków jest błędem. Powinna być jedna oczyszczalnia 

ścieków rozbudowana i byłyby na tym oszczędności.  Radny uważał , że  należy pamiętać o terenach 

wiejskich i podkreślił, że budowa Parku Niezwykłego za 2 mln zł jest błędem i powinno się te środki 

zainwestować w infrastrukturę na wioskach np. na drogi. Odniósł się także do dofinansowania inwestycji  

MCT w Żerkowie, do którego Komisja Rewizyjna wniosła uwagę dotyczącą sposobu wydatkowania 

przekazanych środków. Zastanawiał się czy w perspektywie czasu zostanie coś zrobione w kwestii 

Ośrodka. 

Przewodnicząca podziękowała radnemu za zabranie głosu i stwierdziła, że chciałaby, żeby współpraca 

rozwijała się na dobrych zasadach i przebiegała w sposób konstruktywny i wzajemnego zrozumienia.  

Radny Sebastian Nowaczyk powiedział, że na KR był przeciwnikiem udzielenia absolutorium. Radny 

miał uwagi do sposobu wykorzystania dotacji w wysokości 341 tys. zł  przez MCT w Żerkowie. Uważam, 

że nie ma przejrzystości w papierach, dokładnego rozliczenia (…). Zawsze gdzieś jest spór, tego sporu by 

nie było, gdyby wszystko było jasne i czytelne. Wierzę, że tak będzie i życzę Panie Burmistrzu dobrej, 

dalszej pracy.  

Przewodnicząca przypomniała, że jest w planie wizytacja Mickiewiczowskiego Centrum Turystycznego 

przez radnych. Myślę, że te sprawy będzie można rozwiązać, aby nie było niejasności.  

Radny Wojciech Raś odniósł się do inwestycji realizowanych na terenie gminy mówiąc, że zawsze warto 

rozmawiać z sołtysem i radnym z danego terenu, ponieważ te osoby o swoim terenie wiedzą więcej. 

Wówczas można niektóre uwagi na bieżąco skorygować.  

Burmistrz odpowiadając przyznał rację radnemu, ale nigdy nie wiadomo do końca, jak wniosek napisać.  

Żądając zbyt dużo, nie do końca zrealizuje się plan, ponieważ remont sali w Chrzanie był z udziałem 

środków pomocowych a płot zostanie zrobiony w najbliższym czasie. 

Radny Sebastian Nowaczyk podniósł temat budżetu proporcjonalnego do realizacji planowanych 

przedsięwzięć w swoich miejscowościach. Uważał, że proponowany budżet należy rozłożyć 

równomiernie  w ten sposób, aby zadań nie wykonywać w jednej części gminy tylko raz w jednej, 

następnie w drugiej części. 

Radny Wojciech Raś dodał, że nie ma funduszu sołeckiego. 

Przewodnicząca powiedziała, że to prawda co radni mówią, ale radni i sołtysi zobowiązani są do złożenia  

wniosków do końca września z propozycjami zadań na kolejny rok budżetowy. 

Radny Sebastian Nowaczyk odpowiedział, że co roku składanie tego samego wniosku zniechęca.  

Radny Wojciech Raś gdyby była zaplanowana kwota dla danej miejscowości wówczas wiadomo, co 

można zrobić. Rada sołecka mogłaby zadecydować na co przeznacza środki. 

Burmistrz powiedział, że nie chciałby, aby sesja absolutoryjna zamieniła się w spotkanie, na którym 

porusza się temat: czy ma być fundusz sołecki, czy nie. Uważał, że jest to sprawa dyskusyjna,  

a wszelkiego rodzaju propozycje są do przeanalizowania. Dodał, że gmina realizuje wiele zadań nie tylko 

inwestycyjnych, ale pomaga przy organizacjach imprez kulturalnych i innych organizowanych przez rady 

sołeckie. Obecnie utrzymanie świetlic, placów zabaw, sprzątanie, wykaszanie boisk, jest kosztem gminy  

i te prace są realizowane systematycznie. 

Przewodnicząca zamknęła dyskusję mówiąc, że wszystkie poruszone sprawy można przedyskutować na 
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posiedzeniach komisji po czym przeszła do kolejnego punktu porządku obrad. 

    
Punkt 7 - Podjęcie uchwały w sprawie zatwierdzenia sprawozdania finansowego wraz ze sprawozdaniem  

z wykonania budżetu gminy za 2016 rok. 

Przewodnicząca odczytała projekt uchwały wraz z uzasadnieniem. 

Wobec braku uwag przystąpiono do głosowania, uchwałę przyjęto jednogłośnie: 15 głosów „za”,  

0 głosów „przeciw”, 0 głosów „wstrzymujący się” w obecności 15 radnych na sali w trakcie głosowania. 

Uchwała Nr XXV/165/17 Rady Miejskiej Żerkowa z dnia 21 czerwca 2017 r. w sprawie zatwierdzenia 

sprawozdania finansowego wraz ze sprawozdaniem z wykonania budżetu gminy Żerków za 2016 rok, 

stanowi załącznik nr 11 do protokółu. 

 

Punkt 8 - Podjęcie uchwały w sprawie udzielenia absolutorium Burmistrzowi Miasta i Gminy 

Żerków z tytułu wykonania budżetu  Gminy Żerków za 2016 rok. 

Przewodnicząca odczytała projekt uchwały wraz z uzasadnieniem. 

Przewodnicząca poddała pod głosowanie projekt uchwały pytając kto z radnych jest za udzieleniem 

absolutorium Burmistrzowi.  

Uchwałę przyjęto jednogłośnie: 15 głosów „za”, 0 głosów „przeciw”,  0 głosów „wstrzymujących się”  

w obecności 15 radnych na sali w trakcie głosowania. 

Uchwała Nr XXV/166/17 Rady Miejskiej Żerkowa z dnia 22 czerwca 2017 r. w sprawie udzielenia 

absolutorium Burmistrzowi Miasta i Gminy Żerków z tytułu wykonania budżetu  Gminy Żerków za 2015 

rok, stanowi załącznik nr 12 do protokołu. 

Przewodnicząca wraz z wiceprzewodniczącym Rady złożyli Burmistrzowi i Skarbnikowi Gminy 

gratulacje z tytułu wykonania budżetu za rok 2016 i udzielonego absolutorium. Życzymy, aby kolejny rok 

był równie dobry. 

Życzenia złożyli także dyrektorzy placówek oświatowych i jednostek organizacyjnych oraz sołtysi. 

Burmistrz podziękował za udzielone absolutorium. Jestem do Waszej dyspozycji, dziękuje Wam za 

zrozumienie i przyjęcie wykonania budżetu za rok 2016, ale jego wykonanie  to zasługa nas wszystkich. 

Przyznał, że możliwe, że było zbyt mało  rozmów miedzy sobą. Uważał, że im więcej rozmów tym 

więcej konsensusu i twórczych rozwiązań. 

 

Przewodnicząca zarządziła 10 minutową przerwę w obradach sesji. 

 

Salę obrad opuścił radny Jarosław Kasprzak. 

 

CZĘŚĆ II 

Punkt 9. Rozpatrzenie uchwał Rady Miejskiej Żerkowa w sprawie: 

1) zaciągnięcia pożyczki długoterminowej z Wojewódzkiego Funduszu Ochrony 

Środowiska i Gospodarki Wodnej w Poznaniu na pokrycie deficytu budżetowego 

w związku z realizacją zadania inwestycyjnego pn. „Rozbudowa oczyszczalni ścieków 

w Raszewach w oparciu o nowatorską technologię Biogradex”, 

Przewodnicząca przedstawiła projekt uchwały wraz z uzasadnieniem. Przewodnicząca przypomniała, że 

temat związany z zaciągnięciem  pożyczek był dłuższy czas analizowany na posiedzeniach Rady.  

Wobec braku uwag przystąpiono do głosowania, uchwałę przyjęto większością: 7 głosów „za”,  

3 głosów „przeciw”, 4 głosów „wstrzymujących się” w obecności 14 radnych na sali w trakcie 

głosowania.  

Uchwała Nr XXV/167/17 w sprawie zaciągnięcia pożyczki długoterminowej z Wojewódzkiego Funduszu 

Ochrony Środowiska i Gospodarki Wodnej w Poznaniu na pokrycie deficytu budżetowego w związku 

z realizacją zadania inwestycyjnego pn. „Rozbudowa oczyszczalni ścieków w Raszewach w oparciu 

o nowatorską technologię Biogradex”, stanowi  załącznik nr 13 do protokołu. 

 

2) zaciągnięcia pożyczki długoterminowej z Wojewódzkiego Funduszu Ochrony 

Środowiska i Gospodarki Wodnej w Poznaniu na pokrycie deficytu budżetowego 
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w związku z realizacją zadania inwestycyjnego pn. „Modernizacja i rozbudowa stacji 

uzdatniania wody w miejscowości Podlesie” 

Przewodnicząca przedstawiła projekt uchwały wraz z uzasadnieniem. 

Wobec braku uwag przystąpiono do głosowania, uchwałę przyjęto jednogłośnie: 14 głosów „za”,  

0 głosów „przeciw”, 0 głosów „wstrzymujących się” w obecności 14 radnych na sali w trakcie 

głosowania.  

Uchwała Nr XXV/168/17 w sprawie zaciągnięcia pożyczki długoterminowej z Wojewódzkiego Funduszu 

Ochrony Środowiska i Gospodarki Wodnej w Poznaniu na pokrycie deficytu budżetowego w związku 

z realizacją zadania inwestycyjnego pn. „Modernizacja i rozbudowa stacji uzdatniania wody 

w miejscowości Podlesie”, stanowi załącznik nr 14 do protokołu. 

 

3) przeznaczenia umorzonej części pożyczki z Wojewódzkiego Funduszu Ochrony 

Środowiska i Gospodarki Wodnej w Poznaniu 

Przewodnicząca przedstawiła projekt uchwały wraz z uzasadnieniem. 

Wobec braku uwag przystąpiono do głosowania, uchwałę przyjęto jednogłośnie: 13 głosów „za”,  

0 głosów „przeciw”, 1 głos „wstrzymujący się” w obecności 14 radnych na sali w trakcie głosowania.  

Uchwała Nr XXV/169/17 w sprawie przeznaczenia umorzonej części pożyczki z Wojewódzkiego 

Funduszu Ochrony Środowiska i Gospodarki Wodnej w Poznaniu, stanowi  załącznik nr 15 do protokołu. 

 

4)  wprowadzenia zmian do uchwały budżetowej na 2017 rok 

Przewodnicząca przedstawiła projekt uchwały wraz z uzasadnieniem. 

Skarbnik Gminy Bronisława Rogacka przedstawiła projekt uchwały wraz z uzasadnieniem „Dochody  

i wydatki”: 

Dochody 45.909.608,31 zł  

Wydatki  55.043.431,97 zł   

Skarbnik Gminy przedstawiła uzasadnienie do wprowadzonych zmian wyjaśniając, że Burmistrz podpisał 

umowę z ANR, Oddział Terenowy w Poznaniu na udzielenie bezzwrotnej pomocy finansowej na 

wykonanie zadania pn. „Rozbudowa oraz modernizacja hydroforni w Polesiu gm. Żerków" w wysokości 

434.693,30 zł co stanowi 37,2536% kwalifikowanych kosztów całego przedsięwzięcia. 

Województwo Wielkopolskie oraz Burmistrz, organizator ZAZ w Żerkowie, wprowadzono aneksem zapis 

o dodatkowym zatrudnieniu 3 osób niepełnosprawnych na czas określony 6 m-cy przy zwiększonej 

kwocie dofinansowania 32.382,00 zł. 

Regionalny Ośrodek Polityki Społecznej w Poznaniu dofinansował w  kwocie 398.103,00 zł 

przedsięwzięcie pod nazwą "Przebudowa z rozbudową budynku garażowego - stacji uzdatniania wody 

o garaż i  zaplecze socjalne dla osób niepełnosprawnych zatrudnionych w ZAZ Promyk oraz 

przystosowania odkrytych basenów w Żerkowie dla potrzeb osób niepełnosprawnych".  

Przyjmując do budżetu zadania w kwotach brutto po stronie dochodów planuje się dochody VAT 

w kwocie 220.000,00 zł.  

Dokonano następujących zmian w budżecie po stronie wydatków w dziale: 

1) 010 – zmniejszono plan nakładów o  290.000,00 zł na przedsięwzięcie "Budowa sieci 

kanalizacyjnej i wodociągowej - osiedle Żerków". Na zadanie p.n. "Modernizacja stacji 

uzdatniania wody - Podlesie" zwiększono plan nakładów ogółem o kwotę 650.000,00 zł. 

Następnie zwiększono planowane nakłady ogółem o kwotę 1.500.000,00 zł na przedsięwzięcie 

p.n. "Rozbudowa oczyszczalni ścieków w Raszewach". Zmiany spowodowane są wsparciem 

finansowym z ANR oraz w wyniku przeprowadzonych przetargów przy uwzględnieniu kwoty 

brutto. Dział 010 ogółem wzrósł o kwotę 1.360.000,00 zł, 

2) 600 - zmniejszono się plan o 1.000.000,00 zł na pomoc finansową dla Powiatu Jarocińskiego, 

3) 750 - rozdz.75011 zmniejszono plan o 296,00 zł - odpis na ZFŚS. Rozdział 75023 zwiększono 

plan o 126.092,00 zł w tym na płace i pochodne - 93.500,00 zł z przeznaczeniem na poniesienie 

kosztów związanych z zatrudnieniem 12 osób na roboty publiczne. Pozostała kwota to wydatki 

rzeczowe. W rozdziale 75075  zwiększono plan o kwotę 30.000,00 zł na promocję, 

4) 900 - zwiększono plan o kwotę 40.000,00 zł na wydatki rzeczowe związane z usuwaniem awarii 

kanalizacji ściekowej, 
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5) 921 - zwiększono plan o 25.000,00 zł na odnowienie elewacji dworku w Lubini Małej. Dodała, że 

na wniosek Pani Sołtys zostanie dokonane odnowienie elewacji budynku Centrum Kultury 

Wiejskiej w Lubini Małej. 

Skarbnik Gminy dodała, że przedstawione zmiany są niezbędne w celu prawidłowego wykonania 

budżetu. 

Radny Wojciech Raś - 30 tys. zł przeznaczono na promocję to konkretnie na co? 

Skarbnik Gminy odpowiedziała, że m.in.: na wyjazd sportowców Klubu „Komorzanka” na Młodzieżowe 

Mistrzostwa Europy. Środki w dziale promocji zostały zmniejszone w stosunku do roku ubiegłego przy 

ustalaniu projektu budżetu. W związku z tym, że płynął wniosek o środki  na wyjazd i reprezentowanie 

gminy Żerków na MME na Białorusi postanowiono zwiększyć wydatki na promocji. 

Radna Ewa Skiba - czyli gmina w ten sposób pomaga zdolnym sportowcom, reprezentantka 

„Komorzanki” będzie promować Gminę, która pokryje koszty wyjazdu. 

Skarbnik Gminy odpowiedziała, że tak. 

Wobec braku dalszych uwag przystąpiono do głosowania, uchwałę przyjęto jednogłośnie: 14 głosów 

„za”, 0 głosów „przeciw”, 0 głosów „wstrzymujących się” w obecności 14 radnych na sali w trakcie 

głosowania.  

Uchwała Nr XIV/170/17 w sprawie wprowadzenia zmian do uchwały budżetowej na 2017 rok  załącznik 

nr 16 do protokołu. 

 

6) zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Miasta i Gminy Żerków na lata 2017 – 2022 

Skarbnik Gminy  przedstawiła projekt uchwały wraz z uzasadnieniem. 

Wyjaśniła, że dochody zaplanowane na 2017 roku wzrosły o kwotę 1.092.302,30 zł w tym dochody 

majątkowe o kwotę 832.796,30 zł do kwoty 45.909.608,31 zł, natomiast planowane dochody w 2018 roku 

wzrosły o kwotę 294.191,00 zł. W latach następnych planowane dochody pozostają bez zmian. 

Planowane wydatki na 2017 rok wzrost ogółem o 1.092.302,30 zł do kwoty 55.043.431,97 zł.  

W latach następnych pozostają bez zmian. 

Skarbnik Gminy przedstawiła wykaz przedsięwzięć: 

1) "Budowa sieci kanalizacyjnej i wodociągowej osiedle Żerków" - zmniejsza się nakłady 

w 2017 roku o 290.000,00 zł, 

2) "Modernizacja sali wiejskiej w Szczonowie" łączne nakłady ustala się do kwoty 

362.150,-zł, w tym na 2017 rok bez zmiany - 350.000,00 zł, 

3) "Modernizacja stacji uzdatniania wody Podlesie" - łączne nakłady ustala się w kwocie 

1.445.000,00 zł, limit na 2017 rok 1.400.000,00 zł a zdejmuje się limit na rok 2018, 

ponieważ zadanie musi być zrealizowane w roku 2017, 

4) "Przebudowa drogi Lisew - Ludwinów" zmniejsza się łączne nakłady do kwoty 

1.480.565,00 zł, a limit na 2017 rok ustala się w kwocie 1.400.000,00 zł, 

5) "Przebudowa i rozbudowa budynku garażowego stacji uzdatniania wody oraz garaż  

i zaplecze socjalne dla osób niepełnosprawnych zatrudnionych w ZAZ Promyk oraz 

przystosowania odkrytych basenów w Żerkowie dla potrzeb osób niepełnosprawnych" - 

łączne nakłady ustala się w kwocie 2.472.000,00 zł, nakłady na 2017 rok to 872.000,00 

zł, pozostałe lata bez zmian, 

6)  "Przebudowa oczyszczalni ścieków w Raszewach" ustala się łączne nakłady w kwocie 

brutto 6.455.000,00 zł, w tym limit na 2017 - 3.100.000,00 zł, rok 2018 - 1.900.000,00 

zł, rok 2019 - 1.400.000,00 zł, 

7) "Rozwój i integracja systemów informatycznych wspierających komunikację 

elektroniczną" - łączne nakłady zwiększa się do kwoty 344.407,00 zł. Planowane 

nakłady w roku 2017 pozostają bez zmian. Limit wydatków na 2018 rok wzrasta do 

kwoty 334.407,00 zł, po wykonaniu zadania nastąpi refundacja wydatków. 

Skarbnik Gminy wyjaśniła pozostałe przedsięwzięcia pozostają bez zmian. 

Radny Sebastian Nowaczyk powiedział, że nie rozumie spłaty kredytu, gdzie przedsięwzięcie zostało 

rozpisane na lata 2017 – 2019  i spłatę kredytu rozpisano na lata 2018 – 2021 - jak będziemy spłacać 

kredyt i zarówno wykonawcy?  
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Skarbnik Gminy odpowiedziała, że koszty zaplanowane po stronie wydatków w budżecie płacimy 

wykonawcy, a środki zaplanowane w rozchodach, gdzie są przychody i rozchody to jest spłata kredytu  

i pożyczek. 

Radny Sebastian Nowaczyk  - czyli to też wchodzi w bilans. W sensie takim, że łącznie będzie wypływało 

z naszego budżetu np. w roku 2018 – 2,7 mln zł, w roku 2019 - 2,9 mln zł, tj. spłata kredytu + 

wykonawstwo, czy to tak będzie wyglądało? 

Skarbnik Gminy odpowiedziała, że tak, ale wykonawstwo jest wykonawstwem a to jest spłata zadłużenia 

publicznego w wysokości 2,0 mln zł. 

Radna Wioletta Rogozińska zapytała czy przedsięwzięcie przystosowania odkrytych basenów dla osób 

niepełnosprawnych będzie wykonane na ten sezon? 

Burmistrz odpowiedział, że baseny będą, ale nie będą przystosowane, prace rozpoczną się od miesiącu 

wrześniu b.r.  

Skarbnik Gminy uzupełniając poprzednią wypowiedz wyjaśniła, że trzy pożyczki + kredyty będą 

spłacane: 2018 - 2.3 mln zł, 2019 – 2,3 mln zł. są planowane w limicie, ale to nie przekroczy w roku 2018 

– 1.630 tys. zł, 2019 – 2.150 tys. zł, 2020 – 2.150 tys. zł i 2021 – 2.300 tys. zł i 2022 – 300 tys. zł. Po 

sumowaniu wszystkich spłat w poszczególnych latach pożyczek i kredytów z czego wynikną kwoty do 

spłaty, w których nie zostały uwzględnione umorzenia a mamy pierwszą podpisana umowę pożyczkę  

w kwocie 377 tys. zł, gdzie oprocentowanie jest nie wyższe niż 2,8 % i będzie 30 % umorzenia przy 

spełnieniu wszystkich warunków umowy.  

Radny Sebastian Nowaczyk zapytał jak będą finansowane bieżące wydatki majątkowe? 

Skarbnik Gminy odpowiedziała, ze wydatki majątkowe dotyczą zadań inwestycyjnych, a bieżące są 

realizowane zgodnie z planem budżetu. Do bieżących wydatków zaliczamy wszystkie wydatki a WPF 

dotyczy wydatków majątkowych czyli inwestycyjnych. 

Wobec braku dalszych uwag przystąpiono do głosowania, uchwałę przyjęto jednogłośnie: 13 głosów 

„za”, 0 głosów „przeciw”, 1 głosów „wstrzymujący się” w obecności 14 radnych na sali w trakcie 

głosowania.  

Uchwała Nr XIV/171/17 w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Miasta i Gminy Żerków 

na lata 2017 – 2022 , stanowi  załącznik nr 17 do protokołu. 

 

Punkt 10 - Odpowiedzi na interpelacje  i wnioski zgłoszone przez radnych. 
W tym punkcie Przewodnicząca stwierdziła, że radni nie zgłosili żadnych interpelacji,  wniosków i pytań 

dlatego przeszła do kolejnego punktu porządku obrad. 

 

Punkt 11 - Wolne głosy, wnioski i komunikaty.  
Przewodnicząca otworzyła dyskusję udzielając głosu sołtysom i gościom. 

Pan Wincenty Bogaczyk sołtys Sołectwa Bieździadów poruszył temat parkowania samochodów na Rynku 

w Żerkowie, z którym są zawsze trudności. Uważał, że należy w tej sprawie podjąć jakieś działania.  

Burmistrz zabierając głos powiedział, że ma dwa tematy jeden dotyczy poruszonej kwestii przez Sołtysa  

z Bieździadowa a druga parkowania samochodów na Osiedlu w Żerkowie. Zaczęło się dobrze robić na 

Rynku, bo chodziliśmy z aparatem fotograficznym i robiliśmy zdjęcia  samochodom, które wykorzystywały 

postój dłużej niż 1 godzina oraz nasza Policja bardziej się uaktywniła przypominając właścicielom  

o właściwym parkowaniu samochodu. Podkreślił, że miejsc do parkowania w Żerkowie jest dużo, ale nie 

koniecznie na Rynku. Osoby, które dojeżdżają do pracy  pozostawiają samochód, mogą go zaparkować  

w innym miejscu np. na Targowisku, czy na ulicy Kościelnej, pozostawiając wolne miejsca na Rynku.  

Dodał, że w dalszym ciągu będzie dyscyplinowanie parkowania samochodów w celu odciążenia 

parkingów na Rynku z ewentualnym nakładaniem mandatów przez Policję. 

Kolejny temat na jaki Burmistrz udzielił wyjaśnienia dotyczył parkowania samochodów na Osiedlu  

w Żerkowie, gdzie obowiązuje strefa zamieszkania. W strefie zamieszkania jeżeli nie ma wydzielonych 

miejsc do postoju, to każde parkowanie po prawej czy po lewej stronie jest naruszeniem przepisów.  

W związku z tym sąsiad sąsiada może zgłosić na Policję, bo źle zaparkował. Dzisiaj po naszych 

interwencjach przyjechał Kierownik Zarządu Dróg Powiatowych w Jarocinie i dwóch Panów 

Policjantów. Gmina przedstawiła propozycję podobną jaką stosuje miasto Poznań na Osiedlu 

Naramowice. Przy wjeździe na Osiedle jest ustawiony znak: biała tablica ze znakiem informacyjny  
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o skrzyżowaniu równorzędnym.  Burmistrz podkreślił, że przyjdzie opinia z Zarządu Dróg Powiatowych 

w Jarocinie o zdjęciu znaku „strefa zamieszkania”, wówczas na Osiedlu w Żerkowie będzie obowiązywał 

ruch prawej ręki, czyli skrzyżowania równorzędne. Jest to teren zamieszkały i obowiązuje 50 km/h. Ulice 

na Osiedlu mają szerokość 10 mb i tam gdzie nie ma roślinności będzie można parkować na części 

pobocza. Dodał, że nie zostanie zmieniony ruch na ulicy 700-lecia i Wyspiańskiego, gdzie pozostaną 

dotychczasowe znaki. Burmistrz poinformował, że będą informacje o zmianie ruchu na Osiedlu  

w Żerkowie. Ponadto prosił przedstawicielkę „Gazety Jarocińskiej o zamieszczenie w prasie artykułu w 

tym temacie.    

Sekretarz Gminy poinformował, że z analizy fotograficznej wynikało, iż na Rynku nie ma dużo 

samochodów osób dojeżdżających do pracy, ale jest kilka samochodów osób mieszkających na Rynku  

i jest także duży ruch rotacyjny. 

Burmistrz poinformował, że Policja interweniuje jeżeli ktoś źle zaparkuje. 

Radny Bogdan Bożejewicz odniósł się do zadłużenia roku 2016 wyrażając opinię, że zgadza się tylko 

4,08 % zadłużenia roku 2016 a pozostałe i to co powiedział Wiceprzewodniczący to tcze gadanie jak 

zawsze. Czytając „Gazetę Jarocińską” wydaną dwa tygodnie temu, gdzie jest wypowiedź pani Skarbnik  

o kolejnych kredytach oraz zadłużeniu na bieżący rok, które będzie wynosić 10 mln zł. i w stosunku do 

zdolności kredytowej jaką może mieć gmina, która wynosi 26 mln 500 tys. zł, czyli jest to 37 % 

zadłużenia. 

Skarbnik Gminy wyjaśniła, że Wiceprzewodniczący odniósł się do sprawozdania za rok 2016 a na koniec 

wspomnianego roku zadłużenie wynosiło 1.790.000,00 zł, czyli w stosunku do budżetu roku 2016 

zadłużenie stanowiło 4,08 % 

Radny Bogdan Bożejewicz powiedział, że tego nie neguje. 

Skarbnik Gminy powiedziała, że jeżeli chodzi o budżet tego roku to w przychodach zaplanowano 9 mln 

990 tys. zł.  Po uwzględnieniu wszystkich uchwał, które podjęto w sprawie zaciągnięcia kredytu  

i pożyczek to będzie kwota 5.607 tys. zł i to w stosunku do całego budżetu bieżącego roku, co będzie 

stanowiło 12,21% zadłużenia. 

Radny Bogdan Bożejewicz ponownie przytoczył to co czytał w „Gazecie Jarocińskiej” twierdząc, że  

z wypowiedzi pani Skarbnik wynikało, że jeżeli zadłużenie  będzie wynosiło 26,5 mln zł, czy 26,8 mln zł  

i do tego 10 mln. zł, czyli zadłużenie będzie stanowiło 37 % . 

Skarbnik Gminy odpowiedziała, że w tej chwili nie będzie się do tego odnosić, ponieważ nie chce 

wprowadzać w błąd, a nie wie o co konkretnie chodziło. 

Wiceprzewodniczący – dla mnie jest zaskakujące, z jednej strony, z drugiej nie. Ton, sposób wypowiedzi 

pana radnego Bożejewicza z Rady na Radę jest coraz bardziej przykry. Nie wiem czym to jest 

spowodowane czy ma inne problemy, czy funkcjonowanie w Radzie. Pan mnie w jakiś sposób pomawia, 

nie wiem, co jest podstawą, bo ja odniosłem się do kwoty  1.790.000,00 zł na 31.12.2016 r., co stanowi  

4,8% zadłużenia. Wiceprzewodniczący dodał, że nie przypomina sobie, aby wypowiadał się na inne 

tematy dotyczące finansów i zwrócił się do radnego, aby dokładnie przeanalizował sytuację a potem się 

do niej odnosił. 

Radny Bogdan Bożejewicz zwrócił się do Przewodniczącej czy to, co powiedział pan Grzegorz można 

później odtworzyć. Jednak mówiłem na temat prasy, że ktoś coś źle pisze i tak dalej o zadłużeniu Gminy.  

Wiceprzewodniczący wtrącił, że nie mówił o „Gazecie Jarocińskiej” 

Radny Bogdan Bożejewicz – nie mam w tym momencie uwag do „Gazety Jarocińskiej”, ale czytałem 

gazetę i wypowiedz pani Skarbnik, mogę przynieść artykuł. 

Przewodnicząca – to proszę przynieść gazetę na kolejne posiedzenie. 

Radny Sebastian Nowaczyk powiedział, że panu Bogdanowi chodzi, że mamy w stosunku do budżetu 

zaciągniemy kredyt 26 mln. zł a w tej chwili zaciągamy 10 mln. zł.  

Skarbnik Gminy – zaciągamy 5.600 tys. zł a planowane było więcej. 

Radny Sebastian Nowaczyk –w stosunku do możliwości budżetowych to wskaźnik nie wychodzi 26 %, ale  

wynosi 37 % zadłużenia, czyli radny ma rację.   

Sekretarz Gminy wyjaśnił, że zadłużenie nie liczy się od możliwości zadłużenia w wysokości 26 mln zł 

tylko w stosunku do całego budżetu tj. do 44 mln 820 tys. zł a nie do 26 mln zł  a Wiceprzewodniczący 

odniósł się do zadłużenia roku 2016. Obliczając zadłużenie nie można brać 60 % zadłużenia z 26 mln zł. 

Radni prowadzili dyskusje  w jaki sposób oblicza się zadłużenie gminy. 
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Wiceprzewodniczący zapytał pani Skarbnik, aby wyjaśnić sytuację, czego dotyczyła kwota 1 mln 790 tys. 

zł ? 

Skarbnik Gminy odpowiedziała, że jest to kwota zadłużenia w stosunku do całego budżetu. 

Radny Sebastian Nowaczyk zapytał czy jest możliwość uzupełnienia ubytków powstałych na drodze  

w Lubini Małej? 

Burmistrz odpowiedział, że ubytki zostaną zrobione masą na zimno zwłaszcza, że będą wykonywane 

prace na drogach dojazdowych do pół (profilowanie, równanie). 

 

Punkt 12 – Zakończenie obrad sesji. 

 W związku z wyczerpaniem porządku obrad Przewodnicząca Rady podziękowała zebranym za 

udział w tych obradach, życząc udanych wakacji i o godz. 16:30  zamknęła XXV sesję Rady Miejskiej 

Żerkowa. 

 

 

Protokółowała:        

 

Teresa Szablewska 

        PRZEWODNICZĄCA RADY  

 

            /-/ Barbara Urbańska 

  

 

  

 

 

 

 

 

  

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 


